
Protokół 

z posiedzenia Rady Wydziału Historii UW 

w dniu 6 grudnia 2023 r. 

 

PRZEWODNICZYŁ: dr hab. Łukasz Niesiołowski-Spanò, prof. ucz., dziekan Wydziału 

Historii 

PROTOKÓŁ SPORZĄDZIŁA: mgr Aleksandra Turek-Adamowicz, Sekretariat Wydziału 

Historii 

 

PRZEWODNICZĄCY otworzył posiedzenie Rady Wydziału, zwołane na godzinę 13.30 w Sali 

Kolumnowej. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. Lista obecności została 

wypełniona w systemie Ankieter (załącznik nr 1). Przewodniczący stwierdził obecność 

kworum.  

 

AD 1. 

PRZEWODNICZĄCY zgłosił poprawkę do rozesłanego wcześniej porządku obrad. Dotyczyła 

ona włączenia do niego uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zatrudnienia mgr. 

Macieja WZORKA na stanowisku asystenta w grupie badawczej w wymiarze ½ etatu na czas 

określony w Zakładzie Nauk Pomocniczych Historii, Źródłoznawstwa i Metodologii. Jak 

zaznaczył PRZEWODNICZĄCY prof. Francis HARVEY zarekomendował mgr WZORKA na 

stanowisko asystenta, ponieważ nie spełniał on warunków zatrudnienia na stanowisku adiunkta, 

z powodu braku stopnia doktora. W związku z włączeniem uchwały do porządku dziennego 

obrad jako punktu 7, punkt 8 stanowić miały wolne wnioski. 

PRZEWODNICZĄCY zapytał o uwagi do porządku obrad i proponowanych zmian. Uwag nie 

zgłoszono. PRZEWODNICZĄCY zarządził głosowanie nad porządkiem obrad w systemie 

Ankieter. 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

34 31 2 1 

          

Rada Wydziału przyjęła zmieniony porządek obrad: 



1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Wydziału w dn. 8 listopada br. 

3. Informacje Dziekana. 

4. Informacje Kierownik Jednostki Dydaktycznej. 

5. Dyskusja na temat zmiany Regulaminu Biblioteki Wydziału Historii. 

6. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany składu komisji 

w postępowaniu konkursowym dotyczącym zatrudnienia na stanowisku asystenta 

w grupie dydaktycznej na czas określony w wymiarze ½ etatu w Zakładzie 

Archiwistyki, Dydaktyki i Historii Historiografii (proponowany skład: prof. Katarzyna 

Błachowska, przewodnicząca; prof. Agnieszka Bartoszewicz; dr Jacek Kordel; 

prof. Alicja Kulecka; prof. Hubert Łaszkiewicz [Wydział Orientalistyczny]; dr Piotr 

Okniński, dr Hubert Wajs [AGAD]). 

7. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zatrudnienia mgr. Macieja Wzorka na 

stanowisku asystenta w grupie badawczej w wymiarze ½ etatu na czas określony 

w Zakładzie Nauk Pomocniczych Historii, Źródłoznawstwa i Metodologii. 

8. Wolne Wnioski 

 

AD 2. 

PRZEWODNICZĄCY zapytał o uwagi do protokołu z posiedzenia Rady Wydziału z 8 

listopada 2023 roku. W związku z ich brakiem zarządził głosowanie w systemie Ankieter. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z 8 listopada 2023: 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

34 30 1 3 

 

Protokół został przyjęty. 

 

AD 3. 

PRZEWODNICZĄCY pogratulował trójce pracowników Wydziału Historii, którzy w ostatnim 

czasie zdobyli prestiżowe nagrody za publikacje naukowe: dr Anna DRYBLAK zdobyła 

nagrodę pierwszego stopnia w konkursie „Klio” za monografię „Piastowskie fundacje 

klasztorów żeńskich w Polsce XIII wieku. Między recepcją obcych wzorców a tworzeniem 



oryginalnego modelu”. Nagrodę w konkursie „Książka Historyczna Roku”, organizowanym 

przez Instytut Pamięci Narodowej, Polskie Radio i Telewizję Polską otrzymał prof. Paweł 

SKIBIŃSKI za publikację „Kościół wobec totalitaryzmów (1917–1989). Światowy Katolicyzm 

i doświadczenie Polaków”. Ostatnie gratulacje PRZEWODNICZĄCY złożył prof. Ryszardowi 

KULESZY za nagrodę w konkursie Stowarzyszenia Historyków Starożytności, uzyskaną za 

książkę „Sparta: History, State, Society”.  

Następnie PRZEWODNICZĄCY poinformował o zmianach kadrowych w obsłudze 

i administracji. W związku ze złożeniem wniosku o przejście na emeryturę przez pana Andrzeja 

ZIENTARĘ, koniecznym będzie zatrudnienie nowego portiera. Od 1 stycznia 2023 roku na 

emeryturę przechodzi także pan Ireneusz ŁADA z biblioteki Wydziału. PRZEWODNICZĄCY 

powiadomił również o rozpoczęciu pracy w sekretariacie nr 18 przez byłego studenta Wydziału 

Historii, mgr. Sebastiana WOJCIESZKĘ, wcześniej pracującego w Muzeum Warszawy.  

PRZEWODNICZĄCY poinformował także o zmianach zatrudnieniowych wśród pracowników 

naukowych. Pracę na Wydziale Historii zakończyli: dr Bartłomiej BEDNAREK oraz 

prof. Roman MICHAŁOWSKI. Wkrótce zakończy ją także dr Barbara GRYCZAN. Nową 

pracownicą wydziału, w ramach Pracowni Historii Cyfrowej, od 1 stycznia 2024 roku, zostanie 

dr Paulina KOMAR, wcześniej zatrudniona na Uniwersytetem im. Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego. Natomiast 31 grudnia 2023, na wniosek samej zainteresowanej, rozwiązana 

zostanie umowa z dr Wiesławą DUŻY, do tej pory pracująca na ½ etatu w projekcie dr. Francisa 

HARVEYA.  

Kolejną kwestią poruszoną przez PRZEWODNICZĄCEGO były problemy związane z końcem 

współpracy z firmą sprzątającą budynek Wydziału Historii. Wydział rozpisał przetarg, którego 

celem było wyłonienie firmy sprzątającej. Z uwagi na to, że firma o najkorzystniejszej ofercie 

wycofała się z chęci świadczenia swoich usług tuż przed podpisaniem umowy, po 

przekalkulowaniu kosztów, zdecydowano się na rezygnację z usług zewnętrznych i przyjęcie 

do pracy dwóch Pań sprzątających. Do końca roku 2023 zatrudnione będą one na umowę 

zlecenie, a od stycznia 2024 roku - na umowę o pracę. Do bardziej wymagających prac 

porządkowych, takich jak mycie okien w Sali Kolumnowej czy polerowanie kamiennych 

posadzek, wynajmowane będą firmy zewnętrzne. Jako zalety przyjęcia do pracy przez Wydział 

Historii własnych pań sprzątających, PRZEWODNICZĄCY podkreślił ich obecność 

w budynku po godzinie 8.00 rano, co umożliwi zachowanie czystości także w ciągu dnia oraz 

duże oszczędności finansowe. PRZEWODNICZĄCY wspomniał również, że dotychczasowa 



firma, w związku z wątpliwościami dotyczącymi dotrzymania przez Wydział Historii 

warunków umowy, chce wytoczyć mu proces sądowy. 

Następnie PRZEWODNICZĄCY oznajmił, że wydziałowa biblioteka weszła w posiadanie 

cennego księgozbioru przekazanego przez prof. Marcina KULĘ. Transport pierwszej części 

księgozbioru miał miejsce 6 grudnia 2023 roku. PRZEWODNICZĄCY podziękował 

studentom, którzy włączyli się w transport książek. 

Na koniec PRZEWODNICZĄCY przypomniał o spotkaniu przedświątecznym dla studentów, 

pracowników, doktorantów i emerytów. Ma się ono odbyć 19 grudnia 2023 r. w godzinach 

13.00-16.45 w Sali Kolumnowej. Obowiązywać będą wówczas godziny dziekańskie.  

PRZEWODNICZĄCY zapytał o uwagi. Głos zabrał prof. Jarosław CZUBATY, który 

poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Senatu UW przekazał wnioski z mającej miejsce na 

poprzednim posiedzeniu Rady Wydziału dyskusji na temat bezpieczeństwa pracowników 

i studentów w sytuacjach awaryjnych. Rektorzy przejęli się incydentami mającymi miejsce 

w ostatnim czasie na Uniwersytecie i zadeklarowali opracowanie procedur alarmowych. 

PRZEWODNICZĄCY dodał, że 6 grudnia 2023 roku, w wyniku rozmowy z szefem straży 

uniwersyteckiej, panem Jackiem MAŁACHOWSKIM, dowiedział się, iż procedowany ma być 

także projekt opracowania technicznego systemu zabezpieczeń, dzięki któremu w sytuacjach 

niebezpiecznych będzie możliwe szybkie wezwanie straży UW. Koszty instalacji takiego 

systemu częściowo miałby pokryć Wydział. PRZEWODNICZĄCY podkreślił jednak, że na 

dzień 6 grudnia 2023, udzielona przez niego informacja ma charakter nieformalny. 

PRZEWODNICZĄCY zapytał o inne uwagi. W związku z ich brakiem przekazał głos 

KIEROWNIK JEDNOSTKI DYDAKTYCZNEJ. 

 

AD 4. 

Pierwszą kwestią poruszoną przez KJD była uchwała Rady Dydaktycznej w sprawie 

wydziałowej procedury zgłaszania kandydatów na kandydatów do nagrody dydaktycznej 

Rektora UW. Regulamin UW daje Radzie Dydaktycznej możliwości doprecyzowania jej 

szczegółowych zasad. W związku z tym, że w roku poprzednim doszło do zgłoszeń poza 

terminem, postanowiono ustalić ścisłe terminy ich przekazywania. PRODZIEKAN PIENIĄDZ 

przypomniała, że regulamin uniwersytecki precyzyjnie określa, kto może przedstawiać Radzie 

Dydaktycznej kandydatów na kandydatów do nagrody. KJD poprosiła, aby pracownicy 

wysyłali osobom do tego uprawnionym zgłoszenia na adres Rady Dydaktycznej do 1 marca 

2024 roku. Dokumenty kandydatów na kandydatów należy złożyć do 15 kwietnia 2024 roku, 



a 31 maja 2023 upływać będzie ostateczny termin przedstawiania kandydatów. Dokładna treść 

uchwały znajduje się na stronie Wydziału Historii w zakładce Rady Dydaktycznej oraz 

Dzienniku UW. Wszelkie pytania odnośnie omówionej kwestii prof. PIENIĄDZ zaleciła 

zadawać jej lub sekretarzowi Rady Dydaktycznej - dr Viktorii CHERNIAK. 

Następnie KJD przeszła do omówienia analizy wyników letniej sesji poprawkowej. 

Wyciągnięto z niej następujące wnioski: po pierwsze - największą trudnością dla studentów 

pierwszego roku studiów licencjackich okazało się być pisanie i złożenie pracy rocznej (a nie 

jak dotąd przypuszczano - egzamin z historii starożytnej). Problem szczególnie widoczny był 

w przypadku studiów zaocznych - na ponad 40 studentów pracę roczną złożyło zaledwie 5. 

Zauważono również, że po zaliczeniu pierwszego roku, w kolejnych semestrach studiów 

licencjackich, studenci radzą sobie z nauką ewidentnie lepiej. 

Kolejną sprawą poruszoną przez prof. PIENIĄDZ były wspomniane na poprzednim 

posiedzeniu Rady Wydziału ankiety, dotyczące dyplomowania studentów. Miały one zostać 

wysłane uczestnikom posiedzenia oraz studentom do 10 grudnia 2023. Zadaniem członków 

Rady Wydziału będzie odpowiedzenie w nich między innymi na pytanie, dlaczego studenci 

opóźniają obrony swoich prac licencjackich lub magisterskich.  

Następnie prof. PIENIĄDZ przypomniała o możliwości uczestnictwa studentów chorych 

zakaźnie w wykładach lub ćwiczeniach w formie hybrydowej. Odniosła się także do 

zarządzenia Rektora nr 111, zgodnie z którym w przypadku wzrostu fali zachorowań KJD może 

zadecydować o przeniesieniu zajęć uniwersyteckich na tryb zdalny.  

Kolejną kwestią poruszoną przez KJD były grudniowe obrony prac dyplomowych. 

Prof. Pieniądz poprosiła zebranych, aby w przypadku, jeżeli ich studenci planują obrony w dni 

pracujące - 27, 28 lub 29 grudnia 2023 roku - dopilnowali złożenia przez nich wymaganych 

dokumentów przed świętami. Przypomniała także, że nie jest możliwe uczestnictwo 

w egzaminie dyplomowym przez nauczyciela akademickiego będącego na urlopie. 

KJD przypomniała, że 30 listopada 2023 upłynął termin samodzielnego wpisywania sylabusów 

do systemu USOS. Osoby, które jeszcze tego nie zrobiły, poprosiła, aby jak najszybciej 

przesłały je do sekcji studenckiej. Dodała także, że z powodu braków lokalowych, mogą 

wystąpić trudności z przenoszeniem zajęć do innych sal.  

Na koniec prof. PIENIĄDZ poinformowała o rozpoczęciu współpracy pomiędzy Wydziałem 

a warszawskimi liceami. W dniu 6 grudnia 2023 roku była ona już po rozmowach z dyrektorami 

liceów im. Andrzeja Frycza Modrzewskiego i Jana Nowaka-Jeziorańskiego. Zainteresowane są 

także licea imienia Stefana Batorego i Mikołaja Reja. W ramach współpracy Wydział Historii 



obejmie patronatem klasy z rozszerzonym poziomem przedmiotu „historia”. Uczniowie będą 

brali udział w różnych wydarzeniach na Wydziale, wykładach, spacerach historycznych po 

Warszawie. W ramach współpracy wzmacniane mają być również kompetencje nauczycieli 

historii. KJD poprosiła członków Rady Wydziału o zgłaszanie swojego zainteresowania 

uczestnictwem w partnerstwie.  

PRODZIEKAN DO SPRAW STUDENCKI zapytała o uwagi. W związku z ich brakiem 

przekazała głos PRZEWODNICZĄCEMU. 

 

AD 5. 

PRZEWODNICZĄCY przeszedł do punktu 5, obejmującego dyskusję nad nowym 

regulaminem biblioteki wydziałowej. Na początku podziękował kierownik biblioteki, 

mgr Ewie SZUTKOWSKIEJ, przewodniczącemu komisji bibliotecznej prof. Markowi 

JANICKIEMU oraz wszystkim jej członkom, za przygotowanie projektu nowego Regulaminu. 

Jako pierwszej w dyskusji DZIEKAN oddał głos mgr SZUTKOWSKIEJ.  

Pani Ewa SZUTKOWSKA wyjaśniła, że zmiany w regulaminie zostały wymuszone decyzją 

Rektora, zgodnie z którą w ramach jednolitego systemu biblioteczno-informacyjnego UW 

wszystkie wydziały były zmuszone zawrzeć w swoich regulaminach takie same zasady.  Jedna 

z nich, mówi o tym, że wszyscy pracownicy i studenci Uniwersytetu Warszawskiego powinni 

mieć równe prawa w korzystaniu z zasobów bibliotek. Od strony praktycznej, od roku 2024, 

Wydział Historii postanowił wejść w moduł wypożyczania nazwany „okresem przejściowym”. 

Przy każdej pozycji książkowej w systemie komputerowym zostanie umieszczona adnotacja 

„spytaj bibliotekarza o możliwość wypożyczenia”. W chwili obecnej, na wydziale nie będzie 

funkcjonować możliwość zamawiania pozycji przez katalog komputerowy, która dostępna jest 

w Bibliotece Uniwersytetu Warszawskiego. Dla członków Rady Wydziału będzie to oznaczać, 

że najlepiej będzie składać zamówienia drogą mailową, a udostępnione pozycje będą 

wpisywane na konto czytelnika w BUW-ie. Osoby nieposiadające tam konta, będą musiały je 

założyć. Jak poinformowała mgr SZUTKOWSKA, uwaga „spytaj bibliotekarza o możliwość 

wypożyczenia” dotyczyć będzie głównie studentów i czytelników spoza Wydziału Historii. 

Głównym celem wdrożenia tej opcji jest między innymi kontrolowanie czasu wypożyczenia 

(dla studentów przewidziany jest krótszy termin zwrotu). „Okres przejściowy” daje 

Wydziałowi Historii czas na to, aby powoli zadecydować, którym książkom nadać status 

„wypożycza się”, a którym nie. Regulamin przewiduje możliwość darmowej prolongaty 

wypożyczonych pozycji. Wprowadzone zostaną natomiast kary finansowe za przetrzymanie 



książek bez prolongaty. Mgr SZUTKOWSKA poprosiła uczestników posiedzenia Rady 

Wydziału o wyrozumiałość wobec pracowników biblioteki, którzy po 1 stycznia 2024 roku 

będą musieli wdrożyć się w nowy system biblioteczno-informacyjny, a także o zamawianie 

książek niezbędnych do prowadzenia zajęć ze studentami z większym wyprzedzeniem niż 

dotychczas.  

PRZEWODNICZĄCY podziękował mgr SZUTKOWSKIEJ za przedstawienie tych 

uwarunkowań. Przypomniał, że zmiany w regulaminie nie wynikają z wewnętrznej potrzeby 

uwolnienia zbiorów przez Wydział Historii, ale mają charakter ogólnouniwersyteckiego 

rozporządzenia Rektora UW. Poinformował także, że w wydziałowej bibliotece pojawiły się 

już czerwone naklejki na książkach, które nie będą wypożyczane na zewnątrz. Następnie 

PRZEWODNICZĄCY przekazał głos prof. Markowi JANICKIEMU.  

Prof. JANICKI przypomniał, że mimo ogólnouniwersyteckich zasad, do jakich należało 

zastosować się tworząc regulamin biblioteczny, Wydział Historii nadal może samodzielnie 

decydować o tym, jaką część księgozbioru uwolnić. Wynika to z potrzeby zabezpieczenia 

prowadzonych przez wydział badań oraz prowadzenia zajęć ze studentami. Profesor JANICKI 

zaproponował stworzenie pliku w Wordzie, w którym zestawione byłyby sylabusy wszystkich 

nauczycieli akademickich na bieżący semestr, tak aby bibliotekarze mogli w prosty sposób 

sprawdzić, czy książki, na które złożono zamówienie nie zostały przewidziane jako literatura 

potrzebna na zajęciach. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI BIBLIOTECZNEJ przypomniał, że obecna forma 

regulaminu jest wersją poprawioną i nieco uzupełnioną, chociaż zauważył w niej jeszcze błędy 

interpunkcyjno-składniowe, które wkrótce zamierza skorygować. Podziękował prof. 

Aleksandrowi WOLICKIEMU, który zgłosił szereg uwag do wcześniejszej wersji dokumentu. 

Prof. JANICKI podkreślił w nowym regulaminie zdanie, dotyczące trybu udostępniania 

zbiorów XIX wieku. Zgodnie z poleceniem Dziekana, do połowy grudnia mają zostać 

przygotowane osobne przepisy w tym zakresie. Będą one zmierzać ku ograniczeniu dostępności 

do oryginałów w czytelni, zwłaszcza tych dostępnych w internecie w formie zdigitalizowanej. 

Nowe przepisy, mające dotyczyć pozycji wydanych przed 1945 rokiem, nie utrudnią jednak 

korzystania z ich oryginałów osobom prowadzącym badania naukowe i zajęcia dydaktyczne.  

PRZEWODNICZĄCY sprostował wypowiedź prof. JANICKIEGO: że nie wydał Komisji 

bibliotecznej polecenia w sprawie utworzenia osobnych przepisów dotyczących udostępniania 

zbiorów XIX wieku, a jedynie skierował do niej prośbę w tej sprawie.  PRZEWODNICZĄCY 



zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie nowego regulaminu biblioteki. O możliwość 

uzupełnienia swoich poprzednich wypowiedzi poprosił prof. Marek Janicki. 

Prof. Janicki oznajmił, że Komisja biblioteczna czeka na ogólnouniwersyteckie rozporządzenia 

w sprawie ochrony starszych zbiorów, o którym mówił Rektor UW na ostatnim spotkaniu 

z kierownikami wydziałowych komisji bibliotecznych. 

Następnie głos zabrał prof. Paweł ŻMUDZKI. Chciał upewnić się, czy po wysłaniu maila 

z prośbą o wypożyczenie książki do biblioteki wydziałowej, pojawi się ona na koncie BUW, 

nawet w przypadku, gdy nie jest skatalogowana w systemie. Mgr. Ewa SZUTKOWSKA 

udzieliła odpowiedzi twierdzącej. Prof. Żmudzki poprosił ją wówczas o podanie do wiadomości 

Wydziału Historii adresu mailowego, na który czytelnicy będą mogli wysyłać swoje 

zamówienia. 

Mgr Ewa SZUTKOWSKA poinformowała, że pozycje, które nie zostały skatalogowane będą 

opatrywane w systemie krótkim opisem bibliograficznym. Profesjonalnie opracowany zostanie 

on w momencie zwrotu pozycji.  

Następnie o głos poprosił prof. Robert WIŚNIEWSKI. Zapytał, czy wprowadzenie tzw. „okresu 

przejściowego” w rzeczywistości nie okaże się utrudnieniem dla pracowników biblioteki.  

Mgr SZUTKOWSKA odpowiedziała, że biblioteka wydziałowa będzie musiała wypracować 

właściwą metodę udostępniania zbiorów, chociaż faktycznie najprościej dla bibliotekarzy 

byłoby uwolnić cały księgozbiór jednocześnie. 

Prof. WIŚNIEWSKI doprecyzował, że jego pytanie dotyczyło tego, czy niepotrzebnej 

komplikacji nie stanowią różne drogi składania zamówień na książki. Jego zdaniem, dużo 

prostsze okazałoby się wprowadzenie systemu analogicznego do systemu obowiązującego 

w BUW-ie. Zapytał, czy w związku z tym, że docelowo właśnie taki sposób będzie 

obowiązywał także na Wydziale Historii, konieczne jest wpisywanie do regulaminu obowiązku 

wysyłania zamówień drogą mailową i ponowne jego redagowanie w momencie jego wdrażania. 

Za lepsze rozwiązanie uważa umieszczenie w regulaminie sformułowania „drogą 

elektroniczną”. 

Mgr SZUTKOWSKA zgodziła się z prof. WIŚNIEWSKIM, że tego typu zapis pozwoliłby 

uniknąć ponownego uchwalania regulaminu bibliotecznego po zakończeniu tzw. „okresu 

przejściowego”. Stwierdziła także, że obecne rozwiązania przewidziane w dokumencie, mogą 

okazać się w rzeczywistości niepraktyczne i będą wymagały zmian na bieżąco.  

Następnie głos ponownie zabrał prof. Paweł ŻMUDZKI. Zapytał, czy książki wypożyczane na 

zajęcia ze studentami również zaczną figurować na kontach bibliotecznych pracowników jako 



wypożyczone oraz o to, czy książki aktualnie wypożyczone będą od 1 stycznia rejestrowane na 

kontach BUWu.  

Mgr SZUTKOWSKA odpowiedziała, że zmiany wchodzą w życie dopiero od nowego roku 

kalendarzowego, a co za tym idzie wypożyczenia dokonane w roku 2023 będą obsługiwane 

według starego systemu. Książki udostępnione prowadzącym na ćwiczenia nie będą 

rejestrowane na ich kontach w BUW-ie. Pozycje będą wpisywane na oddzielnych, specjalnie 

do tego przygotowanych kartach bibliotecznych.  

Prof. Paweł JANISZEWSKI odniósł się do „punktu 1” nowego regulaminu, w którym 

wymienionych zostało „pięć kategorii” publikacji o statusie „nie wypożycza się” 

(w rzeczywistości kategorie te podane zostały w p. 2, § 5, rozdz. 4 i było ich sześć). Zapytał, 

czy nie jest możliwe uzupełnienie go o dwie kolejne kategorie – czasopisma oraz wydawnictwa 

ciągłe. Druga propozycja prof. JANISZEWSKIEGO dotyczyła możliwości wprowadzenia 

zapisu o niewypożyczaniu książek wykorzystywanych w aktualnie prowadzonych przez 

pracowników Wydziału Historii badaniach naukowych.   

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI BIBLIOTECZNEJ odpowiedział, że w podpunkcie f. pkt. 2, 

§ 5, rozdz. 4 jest wyraźnie napisane, że „Poza Bibliotekę WH UW nie wypożycza się druków 

służących aktualnie pracy nad projektami badawczymi realizowanymi na Wydziale Historii 

UW”.  

Następnie głos zabrał prof. Aleksander WOLICKI. Zapytał mgr. Ewę SZUTKOWSKĄ co 

kryje się pod pojęciem „uwalniamy”. Należy według niego rozstrzygnąć, czy rozwiązaniem 

stosowanym przez bibliotekę będzie uwolnienie jedynie pozycji oznaczonych jako „wypożycza 

się”, a nieudostępnienie pozostałych, czy przeciwnie - udostępnianie wszystkich książek, poza 

tymi o statusie „nie wypożycza się”.  

Druga kwestia poruszona przez prof. WOLICKIEGO dotyczyła prac rocznych. Obecnie istotny 

problem stanowią sytuacje, w których występujące często w jednym egzemplarzu publikacje, 

niezbędne poszczególnym studentom do zaliczenia tego przedmiotu, a niebędące 

uwzględnionymi przez prowadzących w sylabusach, są przetrzymywane przez innych 

pracowników naukowych. Studenci często proszą prof. WOLICKIEGO, aby ten zwrócił się do 

takich badaczy z prośbą o ich zwrot, ponieważ w przeciwnym razie nie będą oni w stanie 

napisać wymaganej pracy. Nowy system uwalniania zbiorów prof. WOLICKI uważa za 

utrudnienie dla naukowców i studentów, ponieważ to z biblioteki Wydziału Historii częściej 

zaczną korzystać osoby z zewnątrz, aniżeli historycy z bibliotek innych wydziałów.  



Następnie prof. WOLICKI powołał się na sytuację biblioteki Instytu Filologii Klasycznej, która 

w nowy system biblioteczny weszła w roku 2022. Czas wypożyczania pozycji na zajęcia 

dydaktyczne wydłużył się w niej o 10 minut, ponieważ tylko część księgozbioru znajduje się 

w katalogu i może być od razu zarejestrowana na koncie BUWu. Inne pozycje natomiast 

bibliotekarz musi wypisywać na oddzielnej kartce. Jeżeli prowadzący zwróci książki zaraz po 

zajęciach, a pracownik biblioteki nie usunie ich z konta, w nocy pojawia się komunikat 

z Biblioteki Uniwersyteckiej, że nie zostały one oddane na czas. Prof. WOLICKI sugeruje, aby 

któryś z bibliotekarzy Wydziału Historii zwrócił się do Instytutu Filologii Klasycznej z prośbą 

o udzielenie informacji o tym, z jakimi trudnościami spotyka się on po wprowadzeniu nowego 

systemu.  

Kolejną osobą zabierającą głos była prof. Jolanta CHOIŃSKA-MIKA. Wyraziła swoją obawę 

o to, jak w praktyce wyglądać będzie udostępnianie książek po wprowadzeniu nowego 

regulaminu. Zastanawia się skąd czytelnik spoza wydziału ma wiedzieć, która publikacja 

zostanie mu wypożyczona, a która nie. Powołała się na rozwiązanie funkcjonujące w Bibliotece 

Narodowej, w której książki, których czytelnik nie może samodzielnie zamawiać oznaczane są 

literą „A”. Uprawnieni do ich zamawiania są jedynie pracownicy. Prof. CHOIŃSKA-MIKA 

zastanawia się, czy potencjalna uznaniowość wypożyczania poszczególnych pozycji 

w wydziałowej bibliotece nie będzie generowała konfliktów na linii bibliotekarz – czytelnik 

z zewnątrz.  

Jako następny głos zabrał PRZEWODNICZĄCY, zaznaczając jednocześnie, że robi to 

z pozycji użytkownika biblioteki, a nie dziekana. Odnosząc się do alternatywy zaproponowanej 

przez prof. WOLICKIEGO stwierdził, że lepszym rozwiązaniem będzie konkretne określenie, 

które publikacje zostają udostępnione na zewnątrz i niewypożyczanie przez wydział 

pozostałych. Ma to na celu ułatwienia prowadzenia nie tylko zajęć uniwersyteckich, ale także 

badań pracownikom i studentom.   

PRZEWODNICZĄCY zapytał także o to, czy pracownicy Instytutu Historii PAN, z którymi 

Wydział Historii posiada umowę o wzajemnym udostępnianiu zbiorów bibliotecznych, będą 

musieli po 1 stycznia 2024 roku założyć karty biblioteczne w BUW-ie.  

Mgr Ewa SZUTKOWSKA w odpowiedzi na pytanie prof. CHOIŃSKIEJ-MIKI 

poinformowała, że w trakcie „okresu przejściowego” czytelnik znajdujący się fizycznie 

w bibliotece, uzyska informację na temat dostępności danej pozycji od jej pracownika. Może 

także dowiedzieć się o tym dzwoniąc lub wysyłając maila. Wydział Archeologii, w którym 



obecnie funkcjonuje podobny system, również staje przed dylematem, które książki 

wypożyczać, a które nie.  

Odnośnie kwestii udostępniania książek na ćwiczenia, mgr SZUTKOWSKA stwierdziła, że 

możliwe jest ich nierejestrowanie, gdyż nie jest to wymóg BUW-u. Kary finansowe natomiast 

mogą być przez bibliotekę anulowane, gdyby doszło do analogicznej sytuacji jak ta, z którą 

spotkał się prof. WOLICKI w IFK.  

Głos ponownie zabrał prof. Marek JANICKI. Jeszcze raz przypomniał, że, spełniając 

jednocześnie wymogi ogólnouniwersyteckie, działania Komisji bibliotecznej muszą 

zabezpieczyć dwie podstawowe funkcje wydziału -  prowadzenie badań i zajęć dydaktycznych. 

Sprecyzowane zostało to w pkt 2 §1 rozdz. 1 nowego regulaminu: „Biblioteka WH UW jest 

specjalistyczną biblioteką naukową Wydziału Historii Uniwersytetu Warszawskiego, służącą 

realizacji statutowych celów badawczych i dydaktycznych”. Decyzję władz Uniwersytetu 

o tym, aby rozszerzyć dostęp do wypożyczania księgozbioru prof. JANICKI określił jako chęć 

uczynienia z naukowych bibliotek uniwersyteckich czegoś w rodzaju „miejskiej biblioteki 

publicznej i jej osiedlowych filii, do których wszyscy mogą przyjść i wypożyczyć sobie 

wszystko”. PRZEWODNICZĄCY KOMISJI BIBLIOTECZNEJ podziela opinie 

prof. WOLICKIEGO odnośnie problemów, jakie mogą wystąpić po wprowadzeniu nowego 

regulaminu w zakresie udostępniania pozycji niezbędnych do prowadzenia zajęć 

dydaktycznych czy pisania prac rocznych, a także dyplomowych.  Jest zdania, że należy 

ograniczać dostęp do tej części księgozbioru tak długo, jak będzie to zgodne z polityką 

ogólnouniwersytecką.  

Prof. Urszula KOSIŃSKA wyraziła opinię, że wdrożenie nowego systemu będzie ogromnie 

kosztowne, ze względu na konieczność np. zatrudnienia osób do naklejania oznaczeń na 

książki. W związku z tym, że pula lektur niezbędnych do prowadzenia badań i zajęć ze 

studentami w każdym roku akademickim jest inna, często niemożliwe jest wcześniejsze 

określenie przez pracowników, które egzemplarze będą im w danym momencie potrzebne. 

Profesor KOSIŃSKA zgłosiła postulat, aby objąć ograniczeniem wypożyczania poza bibliotekę 

wydziałową wszystkie książki od końca XVII do końca XVIII wieku.  

Kolejne wątpliwości prof. KOSIŃSKIEJ dotyczyły ograniczeń udostępniania studentom 

w czytelni pozycji dziewiętnastowiecznych. Profesor zauważyła, że publikacje takie często 

omawia się na zajęciach dydaktycznych z Nauk Pomocniczych Historii, a korzystanie z wersji 

zdigitalizowanych, o ile w ogóle jest możliwe, często wiąże się z nadmierną stratą czasu 



związaną z ich szukaniem w sieci.  Poza tym, za stratę czasu, zarówno dla pracowników 

naukowych jak i bibliotekarzy, prof. KOSIŃSKA uważa także konieczność wysyłania maili 

z prośbą o wypożyczenie. 

Prof. KOSIŃSKA chciała dowiedzieć się dlaczego Wydział Historii w ogóle musi wejść w taki 

system biblioteczny i jakie korzyści przyniesie mu oddanie laboratorium, jakie stanowi 

wydziałowa biblioteka, pod zarząd centralny BUW. Zapytała, czy dokumenty podpisane w tej 

sprawie przez Wydział nie dają możliwości wycofania się z zawartych w nich zobowiązań. 

PRZEWODNICZĄCY odpowiedział, że Wydział Historii nie podpisywał żadnego dokumentu. 

Na Uniwersytecie Warszawskim działa jednolity system informacyjno-biblioteczny, którego 

właścicielem jest uczelnia jako całość. Księgozbiór znajdujący się na Wydziale Historii, nie 

jest jego własnością. Zmiany w regulaminie bibliotecznym wynikają ze statutu przyjętego przez 

Uniwersytet i każda jednostka musi się do niego dostosować. Nie jest to układ partnerski, 

w którym Wydział Historii stanowi stronę. Temat do dyskusji stanowi jedynie to, jakie 

mechanizmy można wprowadzić, aby księgozbiór biblioteki wydziałowej nie wypłynął 

masowo do studentów z innych jednostek.  

Odpowiadając na pytanie prof. JANISZEWSKIEGO, PRZEWODNICZĄCY wyraził opinię, 

że zasadnym jest włączenie kategorii „czasopisma” do listy publikacji, których się nie 

wypożycza, jednakże oznaczałoby to, iż sami historycy z Wydziału Historii również nie 

mogliby tego zrobić. Nie można umieścić w regulaminie klauzuli, że dane restrykcje dotyczą 

wszystkich oprócz pracowników Wydziału Historii, bo jest to niedopuszczalne z punktu 

widzenia Rektora i praw pracowniczych.  

Prof. Marek JANICKI nie zgodził się z opinią prof. KOSIŃSKIEJ. Stwierdził, że nie ma 

powodu do obaw, iż studenci zostaną odcięci od możliwości korzystania z księgozbioru XIX 

wieku w ramach zajęć warsztatowych. Przypomniał natomiast, że niedługo Wydział Historii 

otrzyma wytyczne dotyczące ochrony tego typu publikacji. Wobec powszechnego zjawiska 

digitalizacji zbiorów, oryginały udostępniane będą tylko w wyjątkowych sytuacjach, po decyzji 

kierownik biblioteki. Prof. JANICKI zapewnił jednak, że żadne ustalenia w kwestii 

zabezpieczenia dziewiętnastowiecznych egzemplarzy publikacji nie utrudnią prowadzenia 

działań badawczych i dydaktycznych na wydziale. PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 

BIBLIOTECZNEJ ubolewał również nad tym, że decyzja Rektora dotycząca bibliotek 

wydziałowych nie spotkała się z protestem przed ich wejściem w życie.  

Prof. Paweł JANISZEWSKI ponownie zwrócił uwagę na to, że na liście pozycji wyłączonych 

z udostępniania nie znalazły się kategorie „czasopisma” i „wydawnictwa ciągłe”. Poza tym, 



według niego sformułowanie podpunktu „f” pkt. 2, § 5, rozdz. 4: „Poza Bibliotekę WH UW nie 

wypożycza się druków służących aktualnie pracy nad projektami badawczymi realizowanymi 

na Wydziale Historii UW” uniemożliwia zaprotestowanie przeciwko wypożyczeniu 

konkretnych książek osobom, które aktualnie nie realizują projektów badawczych.  

Prof. Marek JANICKI stwierdził, że odbiera wypowiedź prof. JANISZEWSKIEGO jako 

wniosek formalny o dopisanie kategorii „czasopisma” oraz „wydawnictwa ciągłe” do pkt. 2, § 

5, rozdz. 4 regulaminu biblioteki. Sam również popiera tenże postulat, gdyż wyłączenie takich 

publikacji z systemu wypożyczeń poza czytelnię stanowi normę w innych bibliotekach 

naukowych. PRZEWODNICZĄCY KOMISJI BIBLIOTECZNEJ nie podzielił natomiast 

obiekcji DZIEKANA dotyczącej ogólnouniwersyteckiego wymiaru tej restrykcji, ponieważ 

zawsze było tak, że w obrębie Wydziału, a wcześniej Instytutu Historycznego pracownicy 

i doktoranci mogli z takich pozycji korzystać, a wewnętrzne mechanizmy pozwalały w szybkim 

czasie takie wypożyczone wydawnictwa odzyskać. Wykluczenia zawarte w regulaminie mają 

dotyczyć przede wszystkim pracowników i studentów spoza jednostki.   

Mgr SZUTKOWSKA dodała, że to biblioteka wydziałowa decyduje co będzie wypożyczać, 

mimo ogólnouniwersyteckich rozporządzeń w tej sprawie. Tzw. „okres przejściowy” został 

wprowadzony właśnie po to, aby Wydział miał czas na podjęcie decyzji, które konkretnie 

pozycje zostaną uwolnione na zewnątrz. W kwestii druków z XIX wieku, biblioteka 

wydziałowa od lat przed wypożyczaniem ich w czytelni sprawdza, czy nie zostały wcześniej 

zdigitalizowane. Obecnie, ze względu na prowadzone skontrum, żadne druki z XIX wieku nie 

są udostępniane.  

PRZEWODNICZĄCY zapytał, czy któryś z członków Rady Wydziału chciałby zaprotestować 

przeciwko wnioskowi o dopisanie czasopism oraz wydawnictw ciągłych do punktu 

wyszczególniającego publikacje o statusie „nie wypożycza się”. W związku z brakiem protestu, 

poinformował, że w wersji regulaminu, która zostanie poddana pod głosowanie uwzględnione 

zostaną te kategorie.  

PRZEWODNICZĄCY dodał, że nie podziela optymizmu prof. JANICKIEGO, ponieważ kiedy 

w systemie bibliotecznym BUW książki będą mogły być otagowane jako „wypożyczalne” 

i „niewypożyczalne” to tych drugich bibliotekarz nie będzie w stanie wydać. Jeżeli mimo to, 

zostaną wyniesione z biblioteki będzie to złamaniem przepisów. PRZEWODNICZĄCY 

zaproponował wprowadzenie trzeciej kategorii - „zablokowane”. Mogłyby się w niej 

znajdować książki wypożyczane, ale udostępnione do użytku tylko konkretnym typom 



użytkownika. Aby jednak taka kategoria mogła funkcjonować, musiałaby zostać stworzona 

w ogólnouniwersyteckim systemie informacyjno-bibliotecznym.  

PRZEWODNICZĄCY skierował do mgr SZUTKOWSKIEJ i prof. JANICKIEGO prośbę o to, 

aby po wakacjach przekazać Radzie Wydziału informacje o tym, jak wydziałowa biblioteka 

działa w nowym systemie i na jakie napotyka problemy.  

Prof. Urszula KOSIŃSKA zapytała, z jaką konsekwencją wiązałoby się ewentualne 

nieprzegłosowanie regulaminu bibliotecznego na posiedzeniu Rady Wydziału 6 grudnia 2023 

roku - czy będzie to oznaczać odłożenie sprawy w czasie, czy też narzucenie siłą odgórnych 

regulacji.  

PRZEWODNICZĄCY odpowiedział, że na posiedzeniu Rady Wydziału 6 grudnia 2023 roku 

nie było przewidziane głosowanie nad przyjęciem nowego regulaminu. Odbędzie się ono 

obiegiem. Jeżeli natomiast do 1 stycznia 2024 roku regulamin nie zostanie zmieniony, 

obowiązywać będzie regulamin dotychczasowy, niezgodny z wytycznymi systemu 

informacyjno-bibliotecznego na Uniwersytecie Warszawskim. W rzeczywistości będzie 

oznaczać to brak zabezpieczenia księgozbioru, ponieważ studenci z innych wydziałów będą 

mogli na trzy miesiące wypożyczyć każdą ze znajdujących się na Wydziale Historii publikacji.  

PRZEWODNICZĄCY przekazał głos prof. Aleksandrowi WOLICKIEMU. Zgłosił on trzy 

uwagi do regulaminu. Pierwsza dotyczyła kwestii technicznej - w § 1 pkt. 4 w podpunkcie „c” 

informacja w nawiasie: „por. rozdz. 7, pkt. 2” została zapisana błędnie, a jej prawidłowym 

zapisem powinno być: „por. rozdz. 7, §10 pkt. 2”. Druga uwaga dotyczyła § 3. Wątpliwości 

budzi zawarte w nim sformułowanie: „Prawo do korzystania z czytelni Biblioteki WH UW 

uzyskuje się na podstawie ważnej karty bibliotecznej Biblioteki Uniwersyteckiej w Warszawie, 

jak również za okazaniem aktualnej legitymacji studenckiej/pracowniczej lub innego 

dokumentu tożsamości”. Zapytał, czy oznacza to, że musi on posiadać konto w bibliotece oraz 

legitymację i dokument, czy też jest to fakultatywne. Drugą niejasność prof. WOLICKI 

zauważa w rozdz.  4, § 5 pkt. 5: „Pracownicy naukowi oraz doktoranci WH UW mogą, po 

uprzednim zgłoszeniu, zarezerwować druki potrzebne do zajęć na okres semestru; druki 

zarezerwowane będą dostępne dla każdego Czytelnika do korzystania na miejscu na zasadzie 

wypożyczenia warunkowego. Pracownik WH może zamówić je na prowadzone przez siebie 

zajęcia, o ile zamówienie to nie będzie kolidować z dokonaną wcześniej rezerwacją”. Przede 

wszystkim zauważył, że w drugim zdaniu tego punktu powinno zostać dopisane słowo 

„doktorant” gdyż chodzi w nim o te same kategorie osób co z zdaniu pierwszym. Drugą kwestię 

stanowiło sformułowanie „o ile zamówienie to nie będzie kolidować z dokonaną wcześniej 



rezerwacją”. Zapytał, czy oznacza ono, że jeżeli książka niezbędna pracownikowi Wydziału 

Historii do prowadzenia zajęć została uprzednio zamówiona przez inną osobę to tamta ma 

wówczas pierwszeństwo przy jej wypożyczaniu.  

Prof. Marek JANICKI odpowiedział, że taka sytuacja jest możliwa, aczkolwiek sytuacja 

zamówienia książki wcześniej na określoną godzinę dotyczy właśnie przede wszystkim książek 

wypożyczanych na ćwiczenia.  

PRZEWODNICZĄCY, aby zobrazować, jak powinien być rozumiany omawiany punkt podał 

hipotetyczną sytuację, w której prof. WOLICKIEMU w prowadzeniu zajęć ze studentami 

potrzebna jest książka prof. WĘCOWSKIEGO. Wówczas prof. Łukasz Niesiołowski-Spanò, 

chcąc wypożyczyć tę książkę dostanie ją tylko w te dni, w których prof. WOLICKI nie 

prowadzi ćwiczeń. PRZEWODNICZĄCY zapytał prof. JANICKIEGO czy dobrze zrozumiał 

intencje, jakie przyświecały Komisji bibliotecznej przy tworzeniu tego punktu. Prof. JANICKI 

odpowiedział twierdząco. 

PRZEWODNICZĄCY przyznał, że wobec tego pkt 5 § 5 rdz. 4 wymaga przeredagowania, 

bowiem w obecnej formie jego treść jest niejasna.  

Prof. JANICKI zapytał prof. WOLICKIEGO czy skorygowanie ostatniego zdania tego punktu 

tak, aby na jego początku znajdowało się słowo „inny” jest wystarczająca. 

Prof. WOLICKI udzielił odpowiedzi twierdzącej.  

Prof. JANICKI potwierdził, że do pkt. 2 § 5 rozdz. 4 dopisał jako podpunkt „f” informację 

o niewypożyczaniu czasopism i wydawnictw ciągłych. Dotychczasowy podpunkt „f” zmienił 

swoje oznaczenie literowe na „g”.  

PRZEWODNICZĄCY zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zgłosić swoje uwagi do tekstu 

mającego wejść w życie od stycznia 2024 roku regulaminu bibliotecznego. Nikt się nie zgłosił. 

PRZEWODNICZĄCY zaproponował, aby głosowanie w sprawie przyjęcia regulaminu odbyło 

się w trybie obiegowym w kolejnym tygodniu grudnia 2023 roku. Ostateczna, poprawiona 

wersja regulaminu dotrze do członków Rady Wydziału 11 grudnia.  

 

AD 6. 

PRZEWODNICZĄCY przeszedł do punktu 6 porządku obrad, czyli wniosku o podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany składu komisji w postępowaniu 

konkursowym dotyczącym zatrudnienia na stanowisku asystenta w grupie dydaktycznej na czas 

określony w wymiarze ½ etatu w Zakładzie Archiwistyki, Dydaktyki i Historii Historiografii.  



PRZEWODNICZĄCY przyznał, że na poprzednim posiedzeniu Rady Wydziału zapomniał, iż 

co prawda Rada Naukowa Dyscypliny Historia nie wskazuje członków komisji konkursowej 

na etaty grupy dydaktycznej, natomiast nadal obowiązuje przepis o minimum 20% składzie 

osób spoza jednostki organizującej konkurs, w związku z czym podziękował dwóm osobom, 

które zgodziły się nie brać udziału w pracach tej komisji, a w ich miejsce zaproponował  

dr. Huberta Wajsa z Archiwum Głównego Akt Dawnych oraz prof. Huberta Łaszkiewicza 

z Wydziału Orientalistycznego. Wówczas wymóg 20% osób zostanie spełniony. 

PRZEWODNICZĄCY zapytał o uwagi w tej sprawie. W związku z ich brakiem zarządził 

głosowania nad składem komisji.  

Głosowanie nad kandydaturą prof. Katarzyny BŁACHOWSKIEJ: 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

32 26 3 3 

 

Głosowanie nad kandydaturą prof. Agnieszki BARTOSZEWICZ: 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

32 31 0 1 

 

Głosowanie nad kandydaturą dr. Jacka KORDELA: 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

32 29 1 2 

 

Głosowanie nad kandydaturą prof. Alicji KULECKIEJ: 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

32 29 1 2 

 

Głosowanie nad kandydaturą prof. Huberta ŁASZKIEWICZA: 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

32 30 0 2 

 

Głosowanie nad kandydaturą dr. Huberta WAJSA: 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

32 28 2 2 

 

Głosowanie nad kandydaturą dr. Piotra OKNIŃSKIEGO: 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

32 30 1 1 

 



Rada Wydziału Historii pozytywnie zaopiniowała proponowany skład komisji do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko asystenta w grupie dydaktycznej na czas określony 

w wymiarze ½ etatu w Zakładzie Archiwistyki, Dydaktyki i Historii Historiografii. 

 

AD 7. 

Następnie PRZEWODNICZĄCY przeszedł do ostatniego punktu wymagającego głosowania 

Rady Wydziału w sprawie opinii dotyczącej zatrudnienia mgr. Macieja WZORKA na 

stanowisku asystenta w grupie badawczej w wymiarze ½ etatu na czas określony w Zakładzie 

Nauk Pomocniczych Historii, Źródłoznawstwa i Metodologii. Pozakonkursowe zatrudnienie 

mgr. WZORKA jest konsekwencją wcześniejszego braku rozstrzygnięci w konkursie na 

stanowisku adiunkta do zespołu NAWA-Profesora Gościnna. Miałoby ono obejmować czas od 

stycznia 2024 roku do końca sierpnia 2024 roku i być w całości finansowane z budżetu projektu 

NAWA.  

PRZEWODNICZĄCY zapytał o uwagi. 

Głos zabrała prof. CHOIŃSKA-MIKA. Przypomniała, że w podobnej sytuacji do Pana 

WZORKA (niespełnienie warunków zatrudnienia na stanowisku adiunkta) znalazła się 

w przeszłości dr Hanna RAJFURA. Wówczas, aby jej zatrudnienie na stanowisku asystenta 

mogło dojść do skutku, konieczne było rozpisanie konkursu.  

PRZEWODNICZĄCY powiedział, że pozakonkursowe zatrudnienie mgr. WZORKA wynika 

z faktu, iż grant, w którym miałby uczestniczyć kończy się 31 sierpnia 2023 roku. 

Uruchomienie postępowania konkursowego w grudniu 2023 roku spowodowałoby, że na jego 

rozstrzygnięcie konieczne byłoby czekanie kolejnych kilku miesięcy, co skróciłoby okres 

zatrudnienia magistra do około 6 miesięcy. Ponadto Pan Wzorek wziął udział w postępowaniu 

konkursowym, lecz nie spełniając wymogów formalnych związanych z posiadaniem stopnia 

doktora nie mógł być zatrudniony w oparciu o tę procedurę. 

Prof. CHOIŃSKA-MIKA odpowiedziała, że jest jak najbardziej za tym, aby oszczędzić 

mgr. WZORKOWI kolejnego postępowania konkursowego, podobnie jak była za tym w 

przypadku dr RAJFURY. Jest jednak zwolenniczką traktowania wszystkich pracowników w 

sposób równorzędny i jej zdaniem dr RAJFURA została niegdyś potraktowana zbyt surowo.  

PRZEWODNICZĄCY odpowiedział, że sytuacji z przeszłości nie da się cofnąć, 

a potraktowanie mgr. WZORKA analogicznie do dr RAJFURY wiązałoby się z koniecznością 

rozpisania konkursu na stanowisko asystenta, co pozbawiłoby zespół grantowy 



współpracownika, którego potrzebują jak najszybciej.  Jeżeli jednak w głosowaniu 6 grudnia 

2023 Rada Wydziału negatywnie zaopiniuje uchwałę, badacz nie zostanie zatrudniony.  

W związku z brakiem innych uwag PRZEWODNICZĄCY zarządził głosowanie. 

Liczba głosujących Za Przeciw Wstrzymało się 

34 21 4 9 

 

Rada Wydziału wyraziła pozytywną opinię w sprawie zatrudnienia mgr. Macieja WZORKA na 

stanowisku asystenta w grupie badawczej w wymiarze ½ etatu na czas określony w Zakładzie 

Nauk Pomocniczych Historii, Źródłoznawstwa i Metodologii. 

 

AD 8. 

PRZEWODNICZĄCY zapytał o wolne wnioski.  

O głos poprosił prof. Konrad BOBIATYŃSKI. Zadał pytanie o to, w jaki sposób pracownik 

naukowy może poinformować o odwołaniu dyżuru w sytuacji, kiedy obecnie nie jest już 

możliwe edytowanie tego na stronie internetowej.  

Mgr. Agata IGNATOWICZ-BOCIAN odpowiedziała, że informację o odwołaniu dyżuru 

pracownik powinien zgłaszać bezpośrednio do niej, wówczas zostaje ona umieszczona na 

stronie wydziału. Mgr IGNATOWICZ-BOCIAN przesyła ją również do sekcji studenckiej, 

która umieszcza ją w USOSie.  

Następna pytanie zadała prof. Urszula KOSIŃSKA. Dotyczyło ono pracy na wydziale 21 

grudnia 2023 roku.  

PRZEWODNICZĄCY odpowiedział, że nie przewiduje godzin dziekańskich w tym dniu, 

ponieważ odwołanie części zajęć byłoby niekorzystne dla studentów i prowadzących zajęcia 

dydaktyczne.  

W związku z brakiem innych uwag, PRZEWODNICZĄCY zamknął posiedzenie Rady 

Wydziału.  

 

  Przewodniczący Rady Wydziału Historii        Protokół sporządziła  

 

 

dr hab. Łukasz Niesiołowski-Spanò, prof. ucz.       mgr Aleksandra Turek-Adamowicz 



Załącznik nr 1
do protokołu z posiedzenia Rady Wydziału Historii w dniu 6 grudnia 2023 r.

Lista obecności

samodzielni nauczyciele akademiccy obecny/a nieobecny/a 
usprawiedliwiony/a

nieobecny/a 
nieusprawiedliwiony/a

1 prof. dr hab. Agnieszka Bartoszewicz 1
2 dr hab. Katarzyna Błachowska 1
3 dr hab. Konrad Bobiatyński, prof. ucz. 1
4 dr hab. Mateusz Bogucki 1
5 dr hab. Błażej Brzostek, prof. ucz. 1
6 dr hab. Jolanta Choińska-Mika, prof. ucz. 1
7 prof. dr hab. Jarosław Czubaty 1
8 prof. dr hab. Zbigniew Dalewski 1
9 dr hab. August Grabski 1
10 dr hab. Marek Andrzej Janicki 1
11 dr hab. Paweł Janiszewski, prof. ucz. 1
12 dr hab. Dobrochna Kałwa 1
13 prof. dr hab. Tomasz Kizwalter 1
14 prof. dr hab. Dariusz Kołodziejczyk 1
15 prof. dr hab. Michał Kopczyński 1
16 dr hab. Urszula Kosińska, prof. ucz. 1
17 prof. dr hab. Alicja Kulecka 1
18 prof. dr hab. Ryszard Kulesza 1
19 prof. dr hab. Michał Leśniewski 1
20 dr hab. Piotr Maciej Majewski, prof. ucz. 1
21 dr hab. Artur Markowski, prof. ucz. 1
22 dr hab. Anna Michałowska-Mycielska, prof. ucz. 1
23 dr hab. Maciej Mycielski 1



24 dr hab. Grzegorz Myśliwski, prof. ucz. 1
25 prof. dr hab. Mirosław Nagielski 1
26 dr hab. Łukasz Niesiołowski-Spanò, prof. ucz. 1
27 dr hab. Grzegorz Pac, prof. ucz. 1
28 dr hab. Marcin Rafał Pauk, prof. ucz. 1
29 dr hab. Marek Pawełczak, prof. ucz. 1
30 dr hab. Aneta Pieniądz 1
31 dr hab. Maciej Ptaszyński, prof. ucz. 1
32 dr hab. Tadeusz Paweł Rutkowski, prof. ucz. 1
33 dr hab. Jacek Rzepka, prof. ucz. 1
34 dr hab. Jolanta Sikorska-Kulesza, prof. ucz. 1
35 dr hab. Paweł Skibiński, prof. ucz. 1
36 dr hab. Krystyna Stebnicka, prof. ucz. 1
37 dr hab. Marek Stępień 1
38 dr hab. Grażyna Szelągowska, prof. ucz. 1
39 dr hab. Piotr Szlanta, prof. ucz. 1
40 dr hab. Piotr Ugniewski, prof. ucz. 1
41 prof. dr hab. Barbara Wagner 1
42 dr hab. Marek Węcowski, prof. ucz. 1
43 dr hab. Piotr Węcowski, prof. ucz. 1
44 prof. dr hab. Robert Wiśniewski 1
45 dr hab. Maciej Wojtyński 1
46 dr hab. Aleksander Wolicki 1
47 dr hab. Marcin Zaremba, prof. ucz. 1
48 dr hab. Marzena Zawanowska, prof. ucz. 1
49 prof. dr hab. Adam Ziółkowski 1
50 dr hab. Paweł Żmudzki, prof. ucz. 1

inni nauczyciele akademiccy

51 dr Julia Doroszewska 1
52 dr Agnieszka Janiak-Jasińska 1



53 dr Piotr Kroll 1
54 dr Natalia Królikowska-Jedlińska 1
55 dr Paweł Nowakowski 1
56 dr Aleksandra Oniszczuk 1
57 dr Katarzyna Wagner 1

przedstawiciele administracji, obsługi i biblioteki

58 mgr Aleksandra Gajewska 1
59 mgr Ulyana Sharpe 1
60 mgr Ewa Szutkowska 1

przedstawiciele studentów

61 Maciej Ogiński 1
62 Przemysław Pyrzakowski 1
63 Piotr Turowski 1

przedstawiciele doktorantów

64 vacat
65 vacat
66 vacat

razem 36 10 17
stali goście

I mgr Paulina Bełdyga (dyrektor administracyjna) 1

II
mgr Agata Ignatowicz-Bocian                              
(promocja i komunikacja) 1

obsługa administracyjna

I mgr Monika Kwiecień 1
II lic. inż. Michał Przygocki (Ankieter) 1

III
mgr Aleksandra Turek-Adamowicz 
(protokolantka) 1


